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Készült a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2013. október 10-én megtartott ülésén, 
a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest 
X., Szent László tér 29. I. ern. 115.). 

Az ülés kezdetének időpontja: 14.00 óra 

Jelen vannak: 
Marksteinné Molnár Julianna bizottsági elnök, 
Agócs Zsolt, Dr. Fejér Tibor, Farkas Gábor, Sornlyódy Csaba, a bizottság képviselő tagjai, 
Czirják Sándor, Mácsik András, Nagyné Horváth Emília, Szlovicsák István, Zima István, a 
bizottság nem képviselő tagjai. 

Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Szabó Krisztián 
Radványi Gábor 
Dr. Éder Gábor 
Szász József 
Mozsár Ágnes 
Hancz Sándor 

Kovács János 
Zsemlye Istvánné 

Meghívottak: 
Hegedűs Viktória 
Dr. Korpai Anita 
Mednyánszky Miklós 
Szászfai Jenőné 

jegyző 

alpolgármester 
a Jogi Csoport részéről 
a V árasüzemeltetési Csoport vezetője 
a Főépítészi Csoport vezetője 
a KÖKERT Kőbányai Nonprofit Közhasznú 
ügyvezetője 

a Budapesti Kereskedelmi és Iparkarnara részéről 
a Kőbányai Gesztenye Óvoda vezetője 

a Főépítészi Csoport részéről 
a Hatósági Iroda irodavezető-helyettese 
a Hatósági Iroda részéről 
a Kőbányai Gesztenye Óvoda részéről 

Az ülést vezeti: Marksteinné Molnár Julianna bizottsági elnök 

Kft. 

Elnök: Köszönti a megjelenteket, és megnyitja a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 
ülését. Megállapítja, hogy a Bizottság 9 fővel határozatképes. Bejelenti, hogy a jegyzőkönyvet 
Tasi Éva vezeti. Az ülésről hangfelvétel készül. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 9 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint 
fogadja el napirendjét [50/2013. (X. 10.)]: 

l. "A kőbányai Újhegyi sétány komplex rnegújítása" círnű projekthez kapcsolódó együttműködési 
megállapodás megkötése 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester 

2. A Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér zajgátló védőövezetei kijelölésének és 
telekhatárra bontásának véleményezése 



Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztiánjegyző 

3. A 2013. évi kerületszépítő akciókról szóló tájékoztató 
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztiánjegyző 

4. A kiszáradt, beteg fák kivágásáról és pótlásáról szóló tájékoztató 
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztiánjegyző 

5. A Mikropakk Kft. és az ERECO Zrt. támogatásával a Gesztenye Óvoda részére megvalósuló 
játszóeszköz-beszerzésről szóló tájékoztató 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester 

6. A Budapest X. kerület, Kismartani úti szelektívhulladékgyűjtő-sziget megszüntetése 
Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző 

l. napirendi pont: 
"A kőbányai Újhegyi sétány komplex megújítása" című projekthez kapcsolódó 

együttműködési megállapodás megkötése 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, jelezze. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Czirják Sándor: A helytörténeti közösségi tér kialakítása a Füzér utca 32-ben címmel benyújtott 
pályázat a pályázati alap forráshiánya miatt került elutasításra. Érdeklődik, hogy jövőre hasonló 
pályázat várható-e? 

Dr. Szabó Krisztián: Pontos információ nincs arról, hogy jövőre várható-e hasonló pályázat, de ha 
lesz, akkor természetesen újra pályázni fog az Önkormányzat. 

Elnök: Örül annak, hogy az Újhegyi-projekt nyertes pályázat lett. Amennyiben nincs több 
hozzászólás, kéri a Bizottságot, hozza meg döntését a 61 O. számú előterjesztés támogatásáról. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 9 igen, egyhangú szavazattal a "Kőbányai 
Újhegyi sétány komplex megújítása című projekthez kapcsolódó együttműködési megállapodás 
megkötéséről" szóló 610. számú előterjesztést támogatja [51/2013. (X. 10.)]. 

Szlovicsák István megérkezett az ülésterembe. 
Elnök: Megállapítja. hogy a Bizottság l O fővel határozat képes. 

2. napirendi pont: 
A Budapest Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér zajgátló védőövezetei kijelölésének és 

telekhatárra bontásának véleményezése 
Előterjesztő: dr. Szabó Krisztián jegyző 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, jelezze. 
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A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Elnök: V él eménye szerint a nyári megbeszélésen elhangzott kérésekből semmi nem került bele az 
anyagba. 

Dr. Szabó Krisztián: Kevés észrevétel került meghallgatásra a Légyügyi HatóságnáL 
Tájékoztatásul elmondja, hogy a következő két dokumentum érkezett be az Önkormányzathoz, 
amelyekkel kapcsolatban döntési kompetenciája van a Képviselő-testületnek: 

l. A Hatóságnak a zajgátló védőövezet kijelölése alapjául szolgáló számítások elfogadásáról 
szóló végzése. Ez jelen állapotában nem fellebbezhető, hanem majd csak az eljárást lezáró 
döntésben lesz megtámadható. 

2. A zajgátló védőövezetet meghatározó isophon görbék által körbehatárolt övezeteknek a 
telekhatárokra történő lebontása. 

Tekintettel arra, hogy az Önkormányzat korábbi véleménye nem került figyelembevételre, azt a 
döntést terjeszti elő, hogy a Képviselő-testület nem hajlandó érdemben dönteni a telekhatárokra 
való lebontásróL 

Agócs Zsolt: Korábbi felmérésekre hivatkozva elmondja, hogy a kutatások kimutatták, hogy a 
repülőterek mellett élő lakosság esetében 10-20%-kal nőtt meg az ér- és keringésrendszeri 
zavarokat okozó betegségek mértéke. A kutatás során kilencven repülőtér esetében végezték el a 
vizsgálatokat. 

Somlyódy Csaba: Érdeklődik, hogy rendelkezik-e már megfelelő engedéllyel a repülőtér a 
Környezetvédelmi Hatóságtól? 

Dr. Szabó Krisztián: Jelenleg még nem rendelkezik megfelelő engedéllyel a repülőtér. 

N agyné Horváth Emília: A jogorvoslattal élve jó ötlet lenne, ha a háziorvosok segítségével a 
legjobban érintett területeken alátámasztanánk az egészségügyi károsodásokat igazoló 
szakvéleményekkel a fellebbezést. 

Dr. Fejér Tibor: Az egészségkárosodást illetően elmondja, hogy minden betegség több okra 
vezethető vissza. A városszéli lakótelep lakóit nem csak egyféle stressz éri, hanem a vasutak, 
valamint a Jászberényi út forgalomzaja is sújtja. 

Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, kéri a Bizottságot, hozza meg döntését a 605. számú 
előterjesztés támogatásáról. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 10 igen, egyhangú szavazattal a "Budapest 
Liszt Ferenc Nemzetközi Repülőtér zajgátló védőövezetei kijelölésének és telekhatárra bontásának 
véleményezéséről" szóló 605. számú előterjesztést támogatja [52/2013. (X. 10.)]. 

Ügyrendi hozzászólás: 

Radványi Gábor: Mivel az érintettek jelen vannak, ezért javasolja, hogy a Bizottság harmadik 
napirendi pontként a "Mikropakk Kft. és az ERECO Zrt. támogatásával a Gesztenye Óvoda részére 
megvalósuló játszóeszköz-beszerzésről" szóló 608. számú előterjesztést tárgyalja. 
Elnök: Kéri a Bizottságot, hozza meg döntését az ügyrendi javaslatról. 
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A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 10 igen, egyhangú szavazattal úgy dönt, hogy 
harmadik napirendi pontként tárgyalja a "Mikropakk Kft. és az ERECO Zrt. támogatásával a 
Gesztenye Óvoda részére megvalósuló játszóeszköz-beszerzésről" szóló 608. számú előterjesztést 
[53/2013. (X. 10.)]. 

3. napirendi pont: 
A Mikropakk Kft. és az ERECO Zrt. támogatásával a Gesztenye Óvoda részére megvalósuló 

játszóeszköz-beszerzésről szóló tájékoztató 
Előterjesztő: Radványi Gábor alpolgármester 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, jelezze. 

A napirendi ponthoz szóbeli kiegészítést tesz: 

Radványi Gábor: Tájékoztatásul elmondja, hogy a Képviselő-testület egy korábbi döntésével 
Kiváló Vállalkozás elismerő címet adományozott a Mikropakk Kft. részére. A társaság a címmel 
járó 300 OOO forint összeget felajánlotta valamely közösségi cél támogatására. Mivel a kerületi 
intézmények közül a Gesztenye Óvoda játszóudvara rossz állapotú, és felújításra szarul, ezért a 
felajánlott összeg az óvoda javára kerül felhasználásra. Az ERECO Kelet-Európai 
Hulladékfeldolgozó és Környezetvédelmi Zrt. további 400 OOO forint összegű anyagi támogatást 
ajánlott fel az óvoda játszóudvarának fejlesztése céljából. A két kerületi cég támogatásával a 
KÖKERT Kőbányai Nonprofit Közhasznú Kft. két hinta beszerzéséről, valamint ütéscsillapító 
burkolat telepítéséről gondoskodik. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Zsemlye Istvánné: Megköszöni a két kerületi cég támogatását, valamint a KÖKERT Kőbányai 
Közhasznú Nonprofit Kft. munkáját. 

Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, a napirendi pont tárgyalását döntéshozatal nélkül 
lezárja. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a "Mikropakk Kft. és az ERECO Zrt. 
támogatásával a Gesztenye Óvoda részére megvalósuló játszóeszköz-beszerzésről" sz ó ló 608. 
számú előterjesztést megtárgyalta. 

4. napirendi pont: 
A 2013. évi kerületszépítő akciókról szóló tájékoztató 

Előterjesztő: dr. Szabó Krisztián jegyző 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, jelezze. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Elnök: Véleménye szerint nagyon jól sikerültek az idei kerületszépítő akciók. 
Nagyné Horváth Emília: A kerületszépítő akciókkal kapcsolatban elmondja, hogy a hétvége 
folyamán az ERECO Zrt.-benjártak, ahol elkezdődött a zöldfelületek növelése. 

Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, a napirendi pont tárgyalását döntéshozatal nélkül 
lezárja. 
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A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a "2013. évi kerületszépítő akciókról" szóló 604. 
számú előterjesztést megtárgyalta. 

5. napirendi pont: 
A kiszáradt, beteg fák kivágásáról és pótlásáról szóló tájékoztató 

Előterjesztő: dr. Szabó Krisztián jegyző 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, jelezze. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Mednyánszky Miklós: Prezentáció keretében bemutatja azokat a fákat, amelyeket ki kell vágni és 
pótolni kell. 

Nagyné Horváth Emília: Nem tartja szerenesés választásnak a szivarfát, valamint a korai juharfát, 
mivel elnyomja a többi fafajtát. Jelzi, hogy korábban szó volt a Salgótarjáni utcában lévő 

jegenyesorban l O fa pótlásáról, amely még nem történt meg. 

Dr. Fejér Tibor: Többször jelezte, hogy nagyon sok fa pusztul ki a kerületben a damilos fűkaszálás 
miatt. Korábban javasolta, hogy a kipusztult fák esetében kerüljön kivizsgálásra az, hogy milyen 
betegség okozta az adott fafajta ki pusztulását, hogy ez megelőzhető legyen. V él eménye szerint az 
ifjítást követően minden esetben sebkezelővel kellene bekenni a fákat, mivel ellenkező esetben 
megtámadja a gomba, amely a fa kipusztulásához vezet. 

Agócs Zsolt: Érdeklődik, hogy a 15 240 OOO forint hány fa pótlására lett kiszámolva? 

Czirják Sándor: Érdeklődik, hogy nem lehetne-e valamilyen technológia leírást adni a damilos 
fűkaszát használók részére? 

Hancz Sándor: Elmondja, hogy van még hova fejlődnie a KŐKERT Kőbányai Nonprofit 
Közhasznú Kft.-nek, de mindent nem tudnak magukra vállalni, mivel nem csak ők vágnak ki fákat a 
kerületben. A fasebek kezelésével kapcsolatban elmondja, hogy folyamatosan küzdenek azért, hogy 
ez minden esetben megtörténjék A sebkezelőknek két fajtájával is dolgoznak, az egyik színtelen, a 
másik pedig elszíneződik a fára való felvitel után. Azt tudja ígérni, hogy áttérnek az elszíneződő 
kezelőre. Agócs képviselő úr kérdésére válaszolva elmondja, hogy figyelembe véve azt, hogy az 
idei száraz nyár milyen kárt tett a fákban, feltételezhető, hogy 2014-ben nem 209 darab fát kell 
kivágni, hanem 300 darabot. Ebből következik, hogy többet is kell pótolni. 

Elnök: J elzi, hogy a Vásárló utcában egy fa 45 fokos dőlési szögben nőtt, amelyet véleménye 
szerint ki kellene vágni, mivel veszélyes lehet. 

Nagyné Horváth Emília: A szivarfa, valamint a korai juharfa helyett megfontolásra javasolja a 
nyugati ostorfát, valamint a berkenyét, mivel ezeknek a termését megeszik a madarak. Ezzel 
madárbarát kerület is lehetne Kőbánya. 

Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, a napirendi pont tárgyalását döntéshozatal nélkül 
lezárja. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a "Kiszáradt, beteg ják kivágásáról es 
pótlásáról" szóló 607. számú előterjesztést megtárgyalta. 

5 



6. napirendi pont: 
A Budapest X. kerület, Kismartoni úti szelektívhulladékgyűjtő-sziget megszüntetése 

Előterjesztő: dr. Szabó Krisztián jegyző 

Elnök: Kéri, akinek az előterjesztéssel kapcsolatban kiegészítése, kérdése, észrevétele van, jelezze. 

A napirendi ponttal kapcsolatban felszólal: 

Zima István: Nem érti, hogy a szeptemberi ülés anyagába miért nem került be ez a helyszín. 
Szívesen látna egy előterjesztést a házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés tapasztalatairól 
témakörben. 

Elnök: Amennyiben nincs több hozzászólás, kéri a Bizottságo!, hozza meg döntését a 606. számú 
előterjesztés támogatásáról. 

54/2013. (X. 10.) KKB határozat 
a Budapest X. kerület, Kismartoni úti szelektívhulladékgyűjtő-sziget megszüntetése 
(l O igen, egyhangú szavazattal) 
A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság a Budapest X. kerület, Kismartani úti 
(Kismartoni út 3. szám alatti épülettel szemben) szelektívhulladékgyűjtő-szigetet megszünteti, és 
felkéri a Kőbányai V agyonkezelő Zrt.-t az ott lévő 7 m2 területű betonburkolat elbontására. 

Határidő: 

Feladatkörében érintett: 
2013. november 15. 
a kerületfejlesztési és külkapcsolati szakterületért 
felelős alpolgármester 
a V árasüzemeltetési Csoport vezető j e 
a Kőbányai Vagyonkezelő Zrt. vezérigazgatója 

Elnök: Megköszöni a megjelentek munkáját, és a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 
ülését 15.15 órakor bezárja. 
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A jegyzőkönyv mellékletei 

,/ meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón) 

,/ jelenléti ív 

,/ ülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón) 

D határozatok mellékletei 

D írásban benyújtott módosító javaslat 

D jegyző törvényességi észrevétele 

D interpelláció 

D titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv 

D felszólalási jegy 
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BUDAPESTFőVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 

KÉPVISELŐ-TESTÜLET 

KERÜLETFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁG 

J elen l éti ív 

2013 ,oL 1 _(b-w l f\ )~(CO ' k K ··1 fi "l ' . ' K.. t 'd l . . • ••• ~ ••••••••• ).1.1. • ••••••••••••• ora or megtartott eru et eJ esztest es omyeze ve e m1 
Bizottság ülésérőL 

Bizottsági tagok: 

Marksteinné Molnár Julianna 

Agócs Zsolt 

Dr. Fejér Tibor 

Mácsik András 

Somlyódy Csaba 

Far kas Gábor 

Czirják Sándor 

Nagyné Horváth Emília 

Szlovicsák István 

Zima István 

Tanácskozási joggal: (aláírás) 

....... g~~2~~···~~~~~t············ 
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